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Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Design, Tourism and Cross Border 
Studies  

Dato og tidspunkt  27. maj 2020 kl. 9:30 – 12:00 

Sted  Online møde i MS Teams 

Til stede  Niels Peter Skou, Annette Svaneklink Jakobsen, Elin Brandi 
Sørensen, Adam Butter, Marie-Louise Wethje Raabe, Kenny 
Strelow, Helle Hede Hansen, Nicole Beth, Bodil Stilling 
Blichfeldt, Mathias Bjørn Bøgedal, Lone Møland Munch, Maria 
Guldberg,  

 
 
Afbud fra  

 
 
Cecilie Rasmussen Utke 

Mødeleder  Søren Wind Eskildsen 
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Punkter til drøftelse 
1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 
Referatet fra mødet den 29. april 2020 blev godkendt i skriftlig høring.  
 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 

a. Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback 
Taget til efterretning. 

b. Efterårssemesteret for BSc i international erhvervsøkonomi 
med fremmedsprog og cand.merc.int. starter først i uge 43, 
fordi EUF har forskudt de kommende semestre grundet Covid-
19. EUF har desuden fastlagt at undervisning i efteråret 2020 
skal finde sted via e-læring.  

c. Det er fakultetets holdning og indstilling, at såvel eksaminator 
som ekstern censor ved mundtlige online-eksamener skal 
deltage med video. Søren opfordrede alle til ved lejlighed at 
kommunikere dette ud til underviserne.  

d. Studienævnet skal på sit kommende møde indstille en 
efterfølger for Elin. Punktet sættes på dagsordenen for juni-
mødet.  

b) De studerende 
c) Andre 

a. Fællesudbud efterårssemester 2020 
Taget til efterretning. 

 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Jf. fortrolig del.  
 

5. Sager til behandling eksamen 
Intet under dette punkt.  

 
6. Sager til behandling studieordninger 

a. Godkendelse af ændring af eksamensbestemmelserne for 
Kommunikation og kultur på BSc IEF for sommereksamen 2020  
Ændringen af sidetal og afleveringsdato blev godkendt. Ændringen 
vil være gældende for eksamener i sommer 2020 og vinter 2020/21.  

 
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a. Generel oversigt over meritpraksis til hjemmesiden  
Oversigten blev taget til efterretning.  

b. Høring: Tiltag 3 i nyt fælles koncept for evaluering af 
uddannelseselementer  
Medlemmerne drøfter forslagene.  
Punkt 1) Kadence: Alle kurser slutevalueres hvert semester. Dette 
er ukompliceret, da det allerede er praksis.  
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Punkt 2) Fælles spørgsmål Her foretrækker medlemmerne forslag 
b. (5 fastlagte kategorier og frihed til at formulere egne spørgsmål 
inden for kategorierne), idet denne mulighed giver mere fleksibilitet 
især når der er samlet meget forskelligartede uddannelser under et 
studienævn.  
Punkt 3) Efterbehandling Udregning af score Medlemmerne 
drøfter, hvorvidt en score kan bruges til at ranke 
undervisere/undervisning. Resultaterne vil dog kun være til intern 
brug og EVAL udregner allerede nu en score, hvorfor dette ikke 
opfattes som problematisk. Udregning af gennemsnit kan dog evt. 
skjule udslag, men udsvingene vil ikke kunne være særlig store 
med den valgte skala, hvorfor dette heller ikke opfattes som 
problematisk.  
Konklusion: Studienævnet foretrækker forslagene 2b og 3a, 
forudsat, at 3b ikke ekskluderer 3a. Formanden indsender 
høringssvar.  

c. Studienævnet forholder sig løbende til antallet af studerende, der 
gennemfører et projektorienteret forløb eller lignende 
Tallene foreligger ikke. Medlemmerne diskuterede, hvorvidt Covid-
19 situationen har indflydelse på antal af praktikforløb, da det kan 
være vanskeligt at finde virksomheder, som tilbyder praktikpladser i 
denne tid. Det diskuteres desuden, om praktikforløb kan afvikles i 
Home Office. Medlemmerne var enige i, at dette afspejler vilkår 
som mange arbejder under i øjeblikket. Der skal dog være et reelt 
samarbejde og interaktion mellem virksomheden og den 
studerende.  

d. Studienævnet forholder sig løbende til relevante samarbejder med 
aftagere om studierelaterede aktiviteter 
P.t. ikke mange aktiviteter ift. aftagere. Aftagerpanelerne er flyttede 
til efteråret, hvor de forhåbentlig kan finde sted. Annette fortalte, at 
hun har haft en gæsteforelæser i faget Rumanalyse, som 
repræsentanter fra Kolding Kommune deltog i. Annette har ved 
denne lejlighed knyttet kontakter til Kolding Kommune som 
planlægger re-design af et byområde. Ideen er, at studerende kan 
indgå i projektet.  

 
8. Andre sager til behandling 

Intet under dette punkt. 
 

9. Sager til behandling undervisning 
a. Anmodning til studienævnene om fastlæggelse af 

minimumsstandarder for online undervisning  
Medlemmerne drøftede høringen. Medlemmerne undrede sig over 
mailen fra SDUUP, da den giver indtryk af, at der skal formuleres 
standarter for regulær e-undervisning. Direktionens anmodning var 
dog udelukkende Covid-19 relateret.  
Elin bemærkede, at det Erhvervsøkonomiske Studienævn som 
reaktion på Direktionens mail kun har udarbejdet en nødplan, men 
ikke omfattende ændringer af fagbeskrivelserne. De studerendes 
erfaringer med e-læringen var blandede – alt efter, hvor meget 
underviserne gjorde ud af det. Dog formulerede de en klar 
forventning om, at underviserne bruger den tid på undervisning, 
som de ellers gør.  
Søren informerede om, at studielederne under HUM har formuleret 
og sendt et svar. Studienævnet besluttede derfor, ikke at sende et 
eget svar. Hvis kommende efterårssemester ligeledes skal afholdes 
via e-læring, sættes punktet på dagsordenen til august-mødet, hvor 
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studienævnet vil formulere retningslinjer til undervisningen, som kan 
sendes ud til underviserne.  

b. Ansøgning om midler til gæsteforelæsning, Klarissa Lueg  
Ansøgningen blev imødekommet. Der blev bevilliget 5000 kr. til en 
gæsteforelæsning + 1400 kr. kørselsgodtgørelse.  

 
10. Eventuelt 


